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Vlaamse overheid 
Simon Bolivarlaan 17  
1000 Brussel 
 

 

VERSLAG 
VERGADERING AUDITCOMITE VAN DE LOKALE BESTUREN  
26 SEPTEMBER 2024 
 
Herman Teirlinckgebouw – Havenlaan 88, 1000-Brussel – 14.00 uur – 15.40 uur 
 

 
 
Namen deel: 
Pierre Berger, onafhankelijk deskundige (PB) 
Giselle Vercauteren, onafhankelijk deskundige (GV) 
Kathleen Desmedt, onafhankelijk deskundige (KD) 
Jan Leroy, lid op voordracht van de VVSG (JL) 
Bie De Busser, lid op voordracht van de VVSG (BDB) 
Céline Vermeiren, waarnemer minister van Binnenlands Bestuur (CV) 
Tom Vandeput, lid op voordracht van de VVP (TV), vanaf 15.15 uur 
 
Gunter Schryvers – Audit Vlaanderen (AV) 
Mark Vandersmissen – Audit Vlaanderen (AV) 
Wim De Naeyer - Audit Vlaanderen (AV) 
Jo Fransen - Audit Vlaanderen (AV) 
Patricia Van de Capelle - Audit Vlaanderen (AV) 
 
Voorzitter: Jean-Pierre Garitte, voorzitter auditcomité lokale besturen (JPG)  
Secretaris: Joris Scheers, Departement Kanselarij en Buitenlandse Zaken (DKBUZA) (verslag) 
  

 
 

0. EXECUTIVE SESSIE LEDEN 
 
De voorzitter geeft aan dat de leden voor dit agendapunt items kunnen aanreiken en 
bevestigt nogmaals de voorkeur om tijdens de auditvergaderingen steeds fysiek 
aanwezig te zijn. Enkel bij een grondige reden kan digitaal aangesloten worden. Het 
verzoek hiertoe wordt aan de secretaris en de voorzitter gericht, waarbij deze laatste 
een beslissing neemt.  

 
 

1. PUNTEN TER BESLISSING 
- 
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2. PUNTEN TER BESPREKING 
  
 

2.1 Stand van zaken auditplanning 2023-2024 
 

De uitvoering van de auditplanning van het eerste semester zal dit jaar in grote mate 
gerealiseerd worden, maar trager dan voorzien. De opstart van de auditopdrachten van het 
tweede semester is vertraagd omdat de focus tot op heden lag op de realisatie van de planning 
van het eerste semester en omwille van beperkte voorbereiding van de thema-audits voor het 
tweede semester. Ook de complexiteit van nieuwe thema audits als ‘War for talent’ en 
‘Duurzaamheid’ speelt hier parten. Dit in combinatie met het schrappen van opdrachten in het 
eerste semester, zorgt voor vrije capaciteit op korte termijn. Er worden ook enkele 
auditopdrachten doorgeschoven naar 2025.  
 
De stand van zaken van de zeven thema-audits wordt toegelicht. 
KD vraagt hoe het staat met de interne capaciteit. Deze wordt nu ingezet op organisatie-audits. 
JL vraagt of je niet bepaalde auditactiviteiten in het kader van de thema-audits rond 
handhaving milieu- en ruimtelijkeordeningsaspecten bij de omgevingsvergunningen kan 
combineren en samen rapporteren. AV geeft aan dat nuances dan zeker verloren kunnen 
gaan. Zo zijn er toch duidelijke verschillen tussen milieu- en ruimtelijkeordeningsaspecten bij 
omgevingsvergunningen. Er zal evenwel bekeken worden of het nazorgtraject gecombineerd 
kan worden.  
KD vraagt hoe de analyse van het integriteitssysteem qua interne organisatie wordt aangepakt. 
AV verwijst o.m. naar de aanpak via deontologische commissies. BDB geeft de timing van de 
verkiezingen mee en vraagt of je ook de integriteitscultuur binnen organisatie kan meten.  
AV wijst in deze op het belang van continue sensibilisering. JL waarschuwt op de reële kans 
op sociaal wenselijke antwoorden bij een bevraging. Klopt het in de feiten? Misschien zou een 
concrete fact check kunnen gebeuren of zeker wat meer nadrukkelijk bevraagd kunnen 
worden. AV geeft aan dat het hier zeker geen diepgaand onderzoek betreft.  
GV en KD vragen om naast sensibiliseren ook concreet na te gaan of de besturen wel genoeg 
instrumenten i.v.m. integriteitsbewaking effectief inzetten. JL sluit hierbij aan en verwijst naar 
de uitgelezen periode van opstart van besturen na de verkiezingen. 
GV vraagt wat precies verstaan wordt onder klimaat. AV antwoordt dat het gaat om 
klimaatbeleid in brede zin. JL verwijst naar de vraag van lokale besturen om meer te kunnen 
werken met globale financiering i.p.v. via projectoproepen. CV verwijst in deze context naar 
de expertise bij VITO. 
Voor het thema ‘war on talent’ suggereert JL te zoeken naar een andere titel en hij vraagt zich 
af of bij de lokale besturen het verschil contractueel/statutair sterk speelt. GV vraagt of 
vertrokken wordt vanuit risico’s? AV beaamt. Het niet kunnen behouden van personeel staat 
hoog op de agenda.  
 
JPG vraagt naar de stand van zaken met betrekking tot de audit in verband met reispassen en 
rijbewijzen en of de resultaten van de federale oefening aan die van de onze zullen gekoppeld 
worden. AV geeft aan dat deze nog steeds loopt en dat ze een lijstje met federaal gelinkte 
aandachtspunten aan het FIA heeft bezorgd.  
JPG wijst nog op de moeilijkheid om adequate profielen aan te trekken en vraagt of je na een 
minicompetitie nog naar de markt kan gaan? AV beaamt.  
 
2.2 Stand van zaken forensische aangelegenheden 

 
AV geeft een overzicht en licht toe dat de reeds eerder meegedeelde tendens van hetgroeiend 
aantal meldingen blijft aanhouden en dat de bijkomende forensische auditcapaciteit van 2 VTE 
waartoe de Vlaamse regering in 2022 besliste, momenteel opnieuw ontoereikend dreigt te 
worden om de huidige toestroom aan meldingen van mogelijke onregelmatigheden tijdig 
verwerkt te krijgen, conform de bepalingen van het bestuursdecreet wat de 
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klokkenluidersmeldingen betreft. 
 
JL vraagt naar de methodiek over vragen die aan leden van het auditcomité worden gesteld 
naar aanleiding van lopende forensische audits. JPG stelt dat zulke vragen steeds 
rechtstreeks aan AV gesteld kunnen worden. Hij suggereert ook om dit bij een volgende 
herziening van het charter op te nemen. AV deelt mee dat aan derden enkel ontkennend of 
bevestigend wordt geantwoord als de vraag wordt gesteld of al dan niet een forensische audit 
werd opgestart. Er ontstaat een discussie over de voor- en nadelen van deontologische 
commissies en hun werking.  
 
 

3. RAPPORTEN TER BESPREKING  
 
Sinds de vorige vergadering opgeleverde rapporten.   

 
Op vraag van leden auditcomité  
 
De organisatie-audit Lokaal bestuur Kluisbergen wordt besproken. 
Er worden concrete afspraken gemaakt over de doorstroming van informatie over het 
verscherpt toezicht van de lokale besturen. 
 
Op voorstel van Audit Vlaanderen 
 
De Forensische audits van AGB Boechout, lokaal bestuur Houthulst en lokaal bestuur 
Heuvelland worden toegelicht en besproken.  
 

Andere rapporten (niet ter bespreking, tenzij gevraagd door een lid) 
 
Thema-audit Ruimtelijke ordeningsaspecten van de omgevingsvergunning bij lokaal bestuur 
Lebbeke (2406 002) – 13/06/2024 / Beoordeling aanpak organisatiebeheersing en opvolging 
aanbevelingen bij lokaal bestuur Lebbeke (2406 002-OB) – 13/06/2024 
 
Thema-audit Analyse van het integriteitssysteem bij lokaal bestuur Kalmthout (2406 003) – 
19/06/2024  /  Beoordeling aanpak organisatiebeheersing Lokaal bestuur Kalmthout (2406 
003-OB) – 19/03/2024 
 
Thema-audit Analyse van het integriteitssysteem bij lokaal bestuur Kuurne (2406 004) - 
19/07/2024  /  Beoordeling aanpak organisatiebeheersing Lokaal bestuur Kuurne (2406 004-
OB) - 19/07/2024 
 
Globaal rapport Thema-audit Gezinszorg – 27/06/2024 
 
Opvolgaudit Beoordeling aanpak organisatiebeheersing en opvolging aanbevelingen bij lokaal 
bestuur Ninove (2416 001) – 19/06/2024 
 
Opvolgaudit Beoordeling aanpak organisatiebeheersing en opvolging aanbevelingen Lokaal 
bestuur Hamont-Achel (2416 004) – 1/07/2024 
 
Opvolgaudit Beoordeling aanpak organisatiebeheersing en opvolging aanbevelingen bij lokaal 
bestuur Herent (2416 006) – 8/07/2024 
 
Opvolgaudit Beoordeling aanpak organisatiebeheersing en opvolging aanbevelingen Lokaal 
bestuur Dilbeek (2416 007) – 19/08/2024 
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4. MEDEDELINGEN 
 

Notulen van het ACVA van 13 juni 2024 
e-Notulen stuurgroep VVSG van 21 maart 2024 
 

5. VARIA 
 

JL vraagt naar het aanbod van Digitaal Vlaanderen voor lokale besturen in verband met 
phishing. AV bevestigt dat er een raamcontract beschikbaar is.  
 
De voorzitter sluit de vergadering om 15.40. 
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